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Z SESJI RADY GMINY MIŁORADZ 
 
 
 

z dnia 9 listopada 2007 roku 
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UCHWAŁA NR XIII/86/07  
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Proponowany porządek obrad: 
1. Otwarcie obrad. 
2. Stwierdzenie prawomocności. 
3. Przyjęcie porządku obrad. 
4. Przyjęcie protokołu z poprzedniej sesji. 
5. Informacje i komunikaty Przewodniczącego Rady. 
6. Informacje Wójta Gminy o pracach między sesjami. 
7. Zapytania i interpelacje. 
8. Uchwały: 
a. Nr XIII/ /07  - podjęcie uchwały w sprawie ustalenia Gminnego Programu 

Przeciwdziałania Narkomanii. 
b. Nr XIII/ /07  - podjęcie uchwały w sprawie utworzenia i przystąpienia 

Gminy Miłoradz do Stowarzyszenia Gmin i Powiatu Malborskiego. 
c. Nr XIII/ /07  - podjęcie uchwały w sprawie wyboru delegata do 

Stowarzyszenia Gmin i Powiatu Malborskiego. 
d. Nr XIII/ /07  - podjęcie uchwały w sprawie rocznego programu współpracy z 

organizacjami pozarządowymi, osobami prawnymi i jednostkami 
organizacyjnymi działającymi na podstawie przepisów o stosunku Państwa 
do Kościoła Katolickiego w Rzeczypospolitej Polskiej, o stosunku Państwa 
do innych kościołów i związków wyznaniowych oraz o gwarancjach 
wolności sumienia i wyznania, jeŜeli ich cele statutowe obejmują 
prowadzenie działalności poŜytku publicznego, stowarzyszeniami jednostek 
samorządu terytorialnego. 

e. Nr XIII/ /07  - podjęcie uchwały w sprawie ustalenia stawek czynszu 
dzierŜawnego. 

f. Nr XIII/ /07  - podjęcie uchwały w sprawie obniŜenia ceny skupu Ŝyta 
przyjmowanej jako podstawę do obliczenia podatku rolnego za 2008 rok na 
obszarze Gminy Miłoradz. 

g. Nr XIII/ /07  - podjęcie uchwały w sprawie określenia wysokości stawek 
podatku od nieruchomości oraz wprowadzenia zwolnień od tego podatku na 
2008 rok. 

h. Nr XIII/ /07  - podjęcie uchwały w sprawie określenia stawki opłaty od 
posiadania psów na 2008 rok. 

i. Nr XIII/ /07  - podjęcie uchwały w sprawie określenia wysokości stawek 
podatku od środków transportowych oraz wprowadzenia zwolnień od tego 
podatku na 2008 rok. 

j. Nr XIII/ /07  - podjęcie uchwały w sprawie udzielenia pomocy finansowej w 
roku 2007 przez Gminę Miłoradz dla Powiatu Kwidzyn. 

k. Nr XIII/ /07  - podjęcie uchwały w sprawie zmian w budŜecie gminy na rok 
2007 (zm. V). 

l. Nr XIII/ /07  - podjęcie uchwały w sprawie zmiany załącznika do Uchwały 
Nr VII/31/07 z dnia 17 marca 2007r. w sprawie uchwalenia budŜetu Gminy 
Miłoradz na rok 2007 (zmiana IV). 
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9. Odpowiedzi na zapytania i interpelacje. 
10. Wolne wnioski i oświadczenia. 
11. Zakończenie obrad.    
         
Ad. 1 
Przewodniczący Rady Gminy Miłoradz Pani Katarzyna Kostrzewa – 
Rzoska otworzyła XIII Sesję Rady Gminy Miłoradz. 
 
Ad. 2 
Przewodniczący Rady Gminy Miłoradz Pani Katarzyna Kostrzewa – 
Rzoska powitała przybyłych Radnych, Wójta Gminy, zaproszonych gości, 
Sołtysów i pracowników urzędu (listy obecności stanowią załącznik Nr 1, 2 i 3 
do protokołu), stwierdziła na podstawie listy obecności radnych prawomocność 
obrad – na stan 15 radnych udział w posiedzeniu bierze 14 radnych. 
 
Ad. 3 
Przewodniczący Rady Gminy Miłoradz Pani Katarzyna Kostrzewa – 
Rzoska odczytała porządek obrad XIII Sesji, następnie poprosiła Wójta Gminy 
Pana Tadeusza Bilińskiego o przedstawienie zmian do porządku obrad. 
 
Wójt Gminy Pan Tadeusz Biliński poprosił o przyjęcie do porządku obrad 
następujących projektów uchwał: 
� w sprawie: powiadomienia osób pełniących funkcje publiczne o obowiązku 

złoŜenia oświadczeń lustracyjnych. 
� w sprawie: wyraŜenia zgody na likwidację środków trwałych znajdujących 

się w ewidencji Gminnego Zakładu Gospodarki Komunalnej w Miłoradzu. 
Wyjaśnił, Ŝe ww. projekty zostały omówione na wspólnym posiedzeniu komisji 
Rady Gminy. 
 
Przewodniczący Rady Gminy Miłoradz Pani Katarzyna Kostrzewa – 
Rzoska poddała pod głosowanie wniosek Wójta Gminy Tadeusza Bilińskiego o 
dodanie ww. uchwały do porządku obrad.  
 
Wniosek Wójta Gminy Pana Tadeusza Bilińskiego w głosowaniu jawnym 
został przyjęty jednogłośnie. 
Więcej uwag nie wniesiono. 
 
Przewodniczący Rady Gminy Miłoradz Pani Katarzyna Kostrzewa – 
Rzoska zapytała, kto z radnych jest za przyjęciem porządku obrad z 
proponowaną zmianą, dopisanie projektów uchwał w punkcie 11, podpunkcie 
„m” (w sprawie: powiadomienia osób pełniących funkcje publiczne o 
obowiązku złoŜenia oświadczeń lustracyjnych) i podpunkcie „n” (w sprawie: 
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wyraŜenia zgody na likwidację środków trwałych znajdujących się w ewidencji 
Gminnego Zakładu Gospodarki Komunalnej w Miłoradzu). 
 
Porządek obrad z proponowaną zmianą w głosowaniu jawnym został 
przyj ęty jednogłośnie. 
 
Ad. 4 
Przewodniczący Rady Gminy Miłoradz Pani Katarzyna Kostrzewa – 
Rzoska zwróciła się do Radnych, czy wnoszą uwagi do protokołu z poprzedniej 
XII Sesji. 
Uwag nie wniesiono. 
 
Protokół z XII Sesji Rady Gminy Miłoradz w głosowaniu jawnym zostały 
przyj ęty jednogłośnie. 
 
Ad. 5 
Przewodniczący Rady Gminy Miłoradz Pani Katarzyna Kostrzewa – 
Rzoska poinformowała radnych, Ŝe w dniu dzisiejszym radni otrzymali projekt 
uchwały budŜetowej na 2008 rok, poprosiła aby poszczególne komisje Rady 
Gminy przystąpiły do prac nad przyszłorocznym budŜetem i na sesji grudniowej 
podjęli uchwałę budŜetową na 2008 rok.  
 
Ad. 6 
Wójt Gminy Pan Tadeusz Biliński przedstawił informację o swojej 
działalności i realizacji zadań w okresie między sesjami. Poinformował, Ŝe 
została rozliczona i odebrana inwestycja modernizacji stadionu gminnego w 
Miłoradzu. 
Stwierdził, Ŝe bardzo duŜe fundusze są do wykorzystania w programie Kapitał 
Ludzki. Są one przeznaczone zarówno dla osób bezrobotnych jak i osób 
pracujących. Celem tego programu jest moŜliwość zdobycia dodatkowych 
uprawnień, które są niezbędne i potrzebne w zdobyciu atrakcyjnego 
zatrudnienia. 
Uczestniczył w spotkaniach doŜynkowych organizowanych przez sołectwa 
gminy i doŜynkach gminnych, które odbyły się w sołectwie Mątowy Wielkie. 
Poinformował, Ŝe Gmina Miłoradz została wyróŜniona w pozyskiwaniu 
funduszy unijnych za 2006r. w województwie pomorskim. Według 
przeprowadzonego rankingu przez gazetę Rzeczpospolita nasza gmina została 
liderem. 
Stwierdził, Ŝe odbył się konkurs na najpiękniejszą wieś województwa 
pomorskiego, na szczeblu powiatowym pierwsze miejsce zajęło sołectwo Stara 
Kościelnica, natomiast na szczeblu wojewódzkim wymienione sołectwo nie 
zdobyło wyróŜnienia. Został popełniony błąd na szczeblu Ośrodka Doradztwa 
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Rolniczego, które nie poinformowało kiedy będzie przebywać na naszym terenie 
komisja konkursowa, której zaprezentowano by świetlicę wiejską. 
Poinformował, Ŝe został złoŜony wniosek do PFRON-u o zakup samochodu 
typu „bus” do przewozu osób niepełnosprawnych, korzystających z placówki w 
Kończewicach. 
Ponadto stwierdził, Ŝe został wybrany na prezesa Stowarzyszenia Gmin i 
Powiatu Malborskiego. 
Poinformował, Ŝe na wniosek dyrektorów szkół przyznał trzy nagrody dla 
nauczycieli z okazji Dnia Nauczyciela. 
Stwierdził, Ŝe od 4 października gmina jest właścicielem budynku w Gnojewie, 
który ma zostać adoptowany na świetlicę wiejską. 
Poinformował, Ŝe 14 listopada o godz. 1300 odbędzie się spotkanie ze Starostą 
Powiatu Malborskiego w starostwie w sprawie dróg naszej gminy. 
Stwierdził, Ŝe w sprawie TBS złoŜono 20 podań. Poprosił radnych o zajęcie się 
tą sprawą i jeŜeli będzie decyzja, Ŝe tworzymy na naszym terenie TBS to 
naleŜałoby rozpocząć procedurę tworzenia. 
 
Przewodniczący Rady Gminy Miłoradz Pani Katarzyna Kostrzewa – 
Rzoska podziękowała Panu Wójtowi za informację. 
 
Ad. 7 
Radny Pan Władysław Strąk poinformował, Ŝe między Mątwami Małymi, a 
Mątwami Wielkimi w drodze jest bardzo duŜa wyrwa, zapytał się, czy o tej 
sprawie zostało poinformowane starostwo. 
 
Radny Pan Tadeusz Majewski poinformował, Ŝe mieszkańcy Mątw Małych 
krytykują sposób kładzenia płyt na drodze gminnej i chcą w jak najszybszym 
czasie zwołać zebranie wiejskie w tej sprawie. 
 
Radny Pan Hubert Orczykowski poinformował, Ŝe zbyt późno otrzymał 
zawiadomienie w sprawie odnowy wsi. 
Stwierdził, Ŝe nad świetlicą wiejską w Bystrzu przecieka dach. 
Poinformował, Ŝe droga gminna w kierunku wału została zdewastowana przez 
sprzęt z Gospodarstwa Rolnego w Bystrzu, zwrócił się z prośbą, aby wymóc na 
gospodarstwie naprawę drogi oraz usunięcie zalegającego błota, które pozostało 
po wywoŜonych burakach. 
Zapytał się, czy istnieje moŜliwość naprawy chodnika do budynku 
ośmiorodzinnego w Bystrzu. 
Ponadto zwrócił się z prośbą o zmianę decyzji w sprawie zakupu sprzętu 
grającego do świetlicy na zakup dekodera do odbioru telewizji satelitarnej. 
 
Sołtys Pogorzałej Wsi Pan Tadeusz Milarski poprosił o poinformowanie 
kiedy będzie załoŜony Internet w świetlicy wiejskiej. 
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Ponadto zapytał się, kiedy planuje się wykonanie inwestycji kanalizacji wsi. 
Stwierdził, Ŝe w bardzo złym stanie jest droga od skrzyŜowania do 
gospodarstwa rolnego i czy gmina planuje naprawę tej drogi oraz poprosił o 
zajęcie się drogą powiatową do Miłoradza, która jest bardzo dziurawa i 
niebezpieczna dla uŜytkowników. Poinformował, Ŝe rodzice boją się o swoje 
dzieci dojeŜdŜające do szkoły w Miłoradzu. 
 
Ad. 8 
Przewodniczący Rady Gminy Miłoradz Pani Katarzyna Kostrzewa – 
Rzoska poprosiła Z-cę Przewodniczącego Rady Gminy Pana Ryszarda Bolka o 
prowadzenie dalszej części obrad. 
 
a. Z-ca Przewodniczącego Rady Gminy Pan Ryszard Bolek odczytał 
projekt uchwały w sprawie ustalenia Gminnego Programu Przeciwdziałania 
Narkomanii. 
Poinformował, Ŝe projekt uchwały był omawiany na wspólnym posiedzeniu 
komisji Rady Gminy. 
Uwag nie wniesiono. 
 
Uchwała Nr XIII/73/07 Rady Gminy Miłoradz z dnia 9 listopada 2007 roku 
w sprawie ustalenia Gminnego Programu Przeciwdziałania Narkomanii w 
głosowaniu jawnym została przyjęta jednogłośnie. 
 
b. Z-ca Przewodniczącego Rady Gminy Pan Ryszard Bolek odczytał 
projekt uchwały w sprawie utworzenia i przystąpienia Gminy Miłoradz do 
Stowarzyszenia Gmin i Powiatu Malborskiego. 
Poinformował, Ŝe projekt uchwały był omawiany na wspólnym posiedzeniu 
komisji Rady Gminy. 
Uwag nie wniesiono. 
 
Uchwała Nr XIII/74/07 Rady Gminy Miłoradz z dnia 9 listopada 2007 roku 
w sprawie utworzenia i przystąpienia Gminy Miłoradz do Stowarzyszenia 
Gmin i Powiatu Malborskiego w głosowaniu jawnym została przyj ęta 
jednogłośnie. 
 
c. Z-ca Przewodniczącego Rady Gminy Pan Ryszard Bolek odczytał 
projekt uchwały w sprawie wyboru delegata do Stowarzyszenia Gmin i Powiatu 
Malborskiego. 
Poinformował, Ŝe projekt uchwały był omawiany na wspólnym posiedzeniu 
komisji Rady Gminy. 
Uwag nie wniesiono. 
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Uchwała Nr XIII/75/07 Rady Gminy Miłoradz z dnia 9 listopada 2007 roku 
w sprawie wyboru delegata do Stowarzyszenia Gmin i Powiatu 
Malborskiego w głosowaniu jawnym została przyjęta jednogłośnie. 
 
d. Z-ca Przewodniczącego Rady Gminy Pan Ryszard Bolek odczytał 
projekt uchwały w sprawie rocznego programu współpracy z organizacjami 
pozarządowymi, osobami prawnymi i jednostkami organizacyjnymi 
działającymi na podstawie przepisów o stosunku Państwa do Kościoła 
Katolickiego w Rzeczypospolitej Polskiej, o stosunku Państwa do innych 
kościołów i związków wyznaniowych oraz o gwarancjach wolności sumienia i 
wyznania, jeŜeli ich cele statutowe obejmują prowadzenie działalności poŜytku 
publicznego, stowarzyszeniami jednostek samorządu terytorialnego. 
Poinformował, Ŝe projekt uchwały był omawiany na wspólnym posiedzeniu 
komisji Rady Gminy. 
Uwag nie wniesiono. 
 
Uchwała Nr XIII/76/07 Rady Gminy Miłoradz z dnia 9 listopada 2007 roku 
w sprawie rocznego programu współpracy z organizacjami 
pozarządowymi, osobami prawnymi i jednostkami organizacyjnymi 
działającymi na podstawie przepisów o stosunku Państwa do Kościoła 
Katolickiego w Rzeczypospolitej Polskiej, o stosunku Państwa do innych 
kościołów i związków wyznaniowych oraz o gwarancjach wolności sumienia 
i wyznania, jeŜeli ich cele statutowe obejmują prowadzenie działalności 
poŜytku publicznego, stowarzyszeniami jednostek samorządu 
terytorialnego w głosowaniu jawnym została przyjęta jednogłośnie. 
 
e. Z-ca Przewodniczącego Rady Gminy Pan Ryszard Bolek odczytał 
projekt uchwały w sprawie ustalenia stawek czynszu dzierŜawnego. 
Poinformował, Ŝe projekt uchwały był omawiany na wspólnym posiedzeniu 
komisji Rady Gminy. 
Uwag nie wniesiono. 
 
Uchwała Nr XIII/77/07 Rady Gminy Miłoradz z dnia 9 listopada 2007 roku 
w sprawie ustalenia stawek czynszu dzierŜawnego w głosowaniu jawnym 
została przyjęta jednogłośnie. 
 
f. Z-ca Przewodniczącego Rady Gminy Pan Ryszard Bolek odczytał 
projekt uchwały w sprawie obniŜenia ceny skupu Ŝyta przyjmowanej jako 
podstawę do obliczenia podatku  rolnego za 2008 rok na obszarze Gminy 
Miłoradz. 
Poinformował, Ŝe projekt uchwały był omawiany na wspólnym posiedzeniu 
komisji Rady Gminy i ustalono średnią cenę skupu Ŝyta jako podstawę do 
obliczenia podatku rolnego na obszarze Gminy Miłoradz w 2008 r. na kwotę  50 
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zł za 1 dt . Ponadto stwierdził, Ŝe nigdy nie było tak wysokiego wzrostu stawki 
podatku. W ubiegłym roku wynosiła ona 32,50 zł za 1 q. Cena skupu Ŝyta na 
2008 r. wg Głównego Urzędu Statystycznego wynosi 58,29 zł za 1 q Ŝyta. 
Poinformował, Ŝe ceny na zboŜa wzrosły znacznie z porównaniu z rokiem 
ubiegłym, ale znaczny wzrost cen widoczny jest w środkach do produkcji rolnej 
paliwo, nawozy, środki ochrony roślin itp. 
Więcej uwag nie wniesiono. 
Poddał pod głosowanie wniosek o obniŜenie średniej ceny skupu Ŝyta jako 
podstawy do obliczenia podatku rolnego do kwoty 50,00zł za 1q. 
 
Wniosek w głosowaniu jawnym został przyjęty 13 głosami za i 1 głosem 
wstrzymującym się. 
 
Z-ca Przewodniczącego Rady Gminy Pan Ryszard Bolek zapytał, kto z 
radnych jest za przyjęciem przedstawionej uchwały. 
 
Uchwała Nr XIII/78/07 Rady Gminy Miłoradz z dnia 9 listopada 2007 roku 
w sprawie obniŜenia ceny skupu Ŝyta przyjmowanej jako podstawę do 
obliczenia podatku rolnego za 2008 rok na obszarze Gminy Miłoradz w 
głosowaniu jawnym została przyjęta jednogłośnie. 
 
g. Z-ca Przewodniczącego Rady Gminy Pan Ryszard Bolek odczytał 
projekt uchwały w sprawie określenia wysokości stawek podatku od 
nieruchomości oraz wprowadzenia zwolnień od tego podatku na 2008 rok. 
Poinformował, Ŝe projekt uchwały był omawiany na wspólnym posiedzeniu 
komisji Rady Gminy. 
 
Wójt Gminy Pan Tadeusz Biliński zgłosił wniosek formalny o zmianę zapisu 
w § 2 pkt 1, który brzmiałby „Budynki oraz ich części związane z kultem 
religijnym, budynki lub części zajęte na prowadzenie działalności gospodarczej 
w zakresie usług medycznych, budynki i ich części związanych z prowadzeniem 
działalności kulturalnej, oświatowej i opieki społecznej oraz budynki i ich części 
związane z przechowywaniem sprzętu straŜackiego.” 
 
Z-ca Przewodniczącego Rady Gminy Pan Ryszard Bolek poddał pod 
głosowanie wniosek Wójta Gminy Tadeusza Bilińskiego o zmianę zapisu w § 2 
pkt 1.  
 
Wniosek Wójta Gminy Pana Tadeusza Bilińskiego w głosowaniu jawnym 
został przyjęty jednogłośnie. 
 
Z-ca Przewodniczącego Rady Gminy Pan Ryszard Bolek poinformował, Ŝe 
odbędzie się głosowanie poszczególnych wysokości stawek podatku od 
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nieruchomości. Zapytał, kto z radnych ma uwagi do stawki podatku od 
powierzchni gruntów związanych z prowadzeniem działalności gospodarczej, 
bez względu na sposób zakwalifikowania w ewidencji gruntów i budynków 
pow. uŜyt. za 1m2 0,68zł. 
Uwag nie wniesiono. 
 
Stawka podatku od powierzchni gruntów związanych z prowadzeniem 
działalności gospodarczej, bez względu na sposób zakwalifikowania w 
ewidencji gruntów i budynków pow. uŜyt. za 1m2 0,68zł w głosowaniu 
jawnym została przyjęta jednogłośnie. 
 
Z-ca Przewodniczącego Rady Gminy Pan Ryszard Bolek zapytał, kto z 
radnych ma uwagi do stawki podatku od powierzchni gruntów pod jeziorami, 
zajętych na zbiorniki wodne retencyjne lub elektrowni wodnych pow. za 1ha 
3,74zł. 
Uwag nie wniesiono. 
 
Stawka podatku od powierzchni gruntów pod jeziorami, zajętych na 
zbiorniki wodne retencyjne lub elektrowni wodnych pow. za 1ha 3,74zł w 
głosowaniu jawnym została przyjęta jednogłośnie. 
 
Z-ca Przewodniczącego Rady Gminy Pan Ryszard Bolek zapytał, kto z 
radnych ma uwagi do stawki podatku od powierzchni gruntów pozostałych, w 
tym zajętych na prowadzenie odpłatnej statutowej działalności poŜytku 
publicznego przez organizacje poŜytku publicznego pow. uŜyt. za 1m2 0,20zł. 
Uwag nie wniesiono. 
 
Stawka podatku od powierzchni gruntów pozostałych, w tym zajętych na 
prowadzenie odpłatnej statutowej działalności poŜytku publicznego przez 
organizacje poŜytku publicznego pow. uŜyt. za 1m2 0,20zł w głosowaniu 
jawnym została przyjęta jednogłośnie. 
 
Z-ca Przewodniczącego Rady Gminy Pan Ryszard Bolek zapytał, kto z 
radnych ma uwagi do stawki podatku od budynków lub ich części: od budynków 
mieszkalnych pow. uŜyt. za 1m2  0,58zł. 
Uwag nie wniesiono. 
 
Stawka podatku od budynków lub ich części: od budynków mieszkalnych 
pow. uŜyt. za 1m2  0,58zł w głosowaniu jawnym została przyjęta 13 głosami 
za i 1 głosem wstrzymującym się. 
 
Z-ca Przewodniczącego Rady Gminy Pan Ryszard Bolek zapytał, kto z 
radnych ma uwagi do stawki podatku od budynków lub ich części: od budynków 
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lub ich części związanych z prowadzeniem działalności gospodarczej oraz od 
budynków mieszkalnych lub ich części zajętych na prowadzenie działalności 
gospodarczej pow. uŜyt. za 1m2 17,20zł. 
Uwag nie wniesiono. 
 
Stawka podatku od budynków lub ich części: od budynków lub ich części 
związanych z prowadzeniem działalności gospodarczej oraz od budynków 
mieszkalnych lub ich części zajętych na prowadzenie działalności 
gospodarczej pow. uŜyt. za 1m2 17,20zł w głosowaniu jawnym została 
przyj ęta jednogłośnie. 
 
Z-ca Przewodniczącego Rady Gminy Pan Ryszard Bolek zapytał, kto z 
radnych ma uwagi do stawki podatku od budynków lub ich części: od budynków 
lub ich części zajętych na prowadzenie działalności gospodarczej w zakresie 
obrotu kwalifikowanym materiałem siewnym pow. uŜyt. za 1m2 8,86zł. 
Uwag nie wniesiono. 
 
Stawka podatku od budynków lub ich części: od budynków lub ich części 
zajętych na prowadzenie działalności gospodarczej w zakresie obrotu 
kwalifikowanym materiałem siewnym pow. uŜyt. za 1m2 8,86zł w 
głosowaniu jawnym została przyjęta jednogłośnie. 
 
Z-ca Przewodniczącego Rady Gminy Pan Ryszard Bolek zapytał, kto z 
radnych ma uwagi do stawki podatku od budynków lub ich części: od budynków 
lub ich części zajętych na prowadzenie działalności gospodarczej w zakresie 
udzielania świadczeń zdrowotnych pow. uŜyt. za 1m2 3,84zł. 
Uwag nie wniesiono. 
 
Stawka podatku od budynków lub ich części: od budynków lub ich części 
zajętych na prowadzenie działalności gospodarczej w zakresie udzielania 
świadczeń zdrowotnych pow. uŜyt. za 1m2 3,84zł w głosowaniu jawnym 
została przyjęta jednogłośnie. 
 
Z-ca Przewodniczącego Rady Gminy Pan Ryszard Bolek zapytał, kto z 
radnych ma uwagi do stawki podatku od budynków lub ich części: od 
pozostałych budynków lub ich części, w tym zajętych na prowadzenie odpłatnej 
statutowej działalności poŜytku publicznego przez organizacje poŜytku 
publicznego pow. uŜyt. za 1m2 4,00zł. 
Uwag nie wniesiono. 
 
Stawka podatku od budynków lub ich części: od pozostałych budynków lub 
ich części, w tym zajętych na prowadzenie odpłatnej statutowej działalności 
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poŜytku publicznego przez organizacje poŜytku publicznego pow. uŜyt. za 
1m2 4,00zł w głosowaniu jawnym została przyjęta jednogłośnie. 
 
Z-ca Przewodniczącego Rady Gminy Pan Ryszard Bolek zapytał, kto z 
radnych ma uwagi do stawki podatku od budowli –  2% ich wartości. 
Uwag nie wniesiono. 
 
Stawka podatku od budowli –  2% ich wartości w głosowaniu jawnym 
została przyjęta jednogłośnie. 
 
Z-ca Przewodniczącego Rady Gminy Pan Ryszard Bolek zapytał, kto z 
radnych ma uwagi do stawki podatku od budowli wykorzystywanych 
bezpośrednio do poboru i przesyłania wody oraz od budowli słuŜących do 
odprowadzania i oczyszczania ścieków - 1 % ich wartości. 
Uwag nie wniesiono. 
 
Stawka podatku od budowli wykorzystywanych bezpośrednio do poboru i 
przesyłania wody oraz od budowli słuŜących do odprowadzania i 
oczyszczania ścieków - 1 % ich wartości w głosowaniu jawnym została 
przyj ęta jednogłośnie. 
 
Z-ca Przewodniczącego Rady Gminy Pan Ryszard Bolek zapytał, kto z 
radnych ma uwagi do zwolnień w podatku od nieruchomości wymienionych w § 
2 pkt 1 i 2. Zaznaczył, Ŝe zmieniony zapis w pkt 1 został przegłosowany. 
Uwag nie wniesiono. 
 
Zwolnienia w podatku od nieruchomości w głosowaniu jawnym zostały 
przyj ęte jednogłośnie. 
Więcej uwag do projektu uchwały nie wniesiono. 
 
Z-ca Przewodniczącego Rady Gminy Pan Ryszard Bolek zapytał, kto z 
radnych jest za przyjęciem uchwały w sprawie określenia wysokości stawek 
podatku od nieruchomości oraz wprowadzenia zwolnień od tego podatku na 
2008 rok. 
 
Uchwała Nr XIII/79/07 Rady Gminy Miłoradz z dnia 9 listopada 2007 roku 
w sprawie określenia wysokości stawek podatku od nieruchomości  oraz  
wprowadzenia zwolnień od tego podatku na 2008 rok w głosowaniu jawnym 
została przyjęta jednogłośnie. 
 
h. Z-ca Przewodniczącego Rady Gminy Pan Ryszard Bolek odczytał 
projekt uchwały w sprawie określenia stawki opłaty od posiadania psów na 2008 
rok. 
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Poinformował, Ŝe projekt uchwały był omawiany na wspólnym posiedzeniu 
komisji Rady Gminy. 
 
Z-ca Przewodniczącego Rady Gminy Pan Ryszard Bolek poddał pod 
głosowanie wniosek o zmianę zapisu w § 1, który miałby następujące brzmienie 
„Wysokość opłaty od posiadania psów na 2008 rok wynosi 25,00 zł od 
pierwszego psa, a za drugiego i następne psy 15,00 zł”. 
 
Wniosek o zmianę zapisu w § 1 w głosowaniu jawnym został przyjęty 
jednogłośnie. 
Więcej uwag nie wniesiono. 
 
Z-ca Przewodniczącego Rady Gminy Pan Ryszard Bolek zapytał, kto z 
radnych jest za przyjęciem przedstawionej uchwały ze zmianą. 
 
Uchwała Nr XIII/80/07 Rady Gminy Miłoradz z dnia 9 listopada 2007 roku 
w sprawie określenia stawki opłaty od posiadania psów na 2008 rok w 
głosowaniu jawnym została przyjęta jednogłośnie. 
 
i. Z-ca Przewodniczącego Rady Gminy Pan Ryszard Bolek odczytał 
projekt uchwały w sprawie określenia wysokości stawek podatku od środków 
transportowych  oraz  wprowadzenia zwolnień od tego podatku na 2008 rok. 
Poinformował, Ŝe projekt uchwały był omawiany na wspólnym posiedzeniu 
komisji Rady Gminy. 
 
Skarbnik Gminy Pani Marzena Jendernalik wyjaśniła, Ŝe w Gminie Malbork 
i mieście Malbork w uchwale o środkach transportowych występują tylko 
zwolnienia ustawowe. 
Więcej uwag nie wniesiono. 
 
Z-ca Przewodniczącego Rady Gminy Pan Ryszard Bolek zapytał, kto z 
radnych jest za przyjęciem przedstawionej uchwały. 
 
Uchwała Nr XIII/81/07 Rady Gminy Miłoradz z dnia 9 listopada 2007 roku 
w sprawie określenia wysokości stawek podatku od środków 
transportowych  oraz  wprowadzenia zwolnień od tego podatku na 2008 rok 
w głosowaniu jawnym została przyjęta jednogłośnie. 
 
j. Z-ca Przewodniczącego Rady Gminy Pan Ryszard Bolek odczytał 
projekt uchwały w sprawie udzielenia pomocy finansowej w roku 2007 przez 
Gminę Miłoradz dla Powiatu Kwidzyn. 
Poinformował, Ŝe projekt uchwały był omawiany na wspólnym posiedzeniu 
komisji Rady Gminy. 
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Uwag nie wniesiono. 
 
Uchwała Nr XIII/82/07 Rady Gminy Miłoradz z dnia 9 listopada 2007 roku 
w sprawie udzielenia pomocy finansowej w roku 2007 przez Gminę 
Miłoradz dla Powiatu Kwidzyn w głosowaniu jawnym została przyjęta 
jednogłośnie. 
 
k. Z-ca Przewodniczącego Rady Gminy Pan Ryszard Bolek odczytał 
projekt uchwały w sprawie zmian w budŜecie gminy na rok 2007 (zm. V). 
 
Skarbnik Gminy Pani Marzena Jendernalik omówiła zmiany w budŜecie: 

• ROLNICTWO I ŁOWIECTWO 
W rozdziale 01010 – Infrastruktura wodociągowa i sanitacyjna wsi zwiększa się plan 
dochodów o kwotę 650zł – środki otrzymane od mieszkańców na dofinansowanie 
budowy sieci wodociągowej. Plan wydatków inwestycyjnych zwiększa się o kwotę 
20.000zł – budowa przyłącza wodociągowego we wsi Mątowy Wielkie. 
W rozdziale 01095 – Pozostała działalność zwiększa się plan dochodów o kwotę 
1.266zł – wpływy z tytułu sprzedaŜy gruntów. 

• ADMINISTRACJA PUBLICZNA 
W rozdziale 75020 – Starostwa powiatowe zwiększa się plan wydatków bieŜących o 
kwotę 1.000zł – pomoc finansowa na pokrycie kosztów związanych z poŜarem 
budynku Starostwa w Kwidzynie. 

• DOCHODY OD OSÓB PTRAWNYCH, OD OSÓB FIZYCZNYCH I OD 
INNYCH JEDNOSTEK NIEPOSIADAJĄCYCH OSOBOWOSCI PRAWNEJ 
ORAZ WYDATKI ZWIĄZANE Z ICH POBOREM 

W rozdziale 75601 – Wpływy z podatku dochodowego od osób fizycznych zwieksza 
się plan dochodów o kwotę 534zł – podatek od działalności gospodarczej osób 
fizycznych, opłacany w formie karty podatkowej. 
W rozdziale 75616 - Wpływy z podatku rolnego, podatku leśnego, podatku od 
spadków i darowizn, podatku od czynności cywilnoprawnych oraz podatków i opłat 
lokalnych od osób fizycznych zwiększa się plan dochodów o kwotę 3.700zł, w tym: 
3.000zł – podatek od środków transportowych, 700zł – wpływy z opłaty targowej. 
W rozdziale 75618 - Wpływy z innych opłat stanowiących dochody jednostek 
samorządu terytorialnego na podstawie ustaw zmniejsza się plan dochodów o kwotę 
1.050zł, w tym: 700zł – wpływy z opłaty targowej, 350zł – pozostałe odsetki. 
Jednocześnie zwiększa się plan dochodów o kwotę 2.050zł, w tym: 1.700zł – wpływy 
z tytułu opłaty adiacenckiej – budowa sieci wodociągowej i 350zł – odsetki od 
nieterminowych wpłat. 

• OBSŁUGA DŁUGU PUBLICZNEGO 
W rozdziale 75702 – Obsługa papierów wartościowych, kredytów i poŜyczek 
jednostek samorządu terytorialnego zmniejsza się plan wydatków o kwotę 3.850zł. 

• OŚWIATA I WYCHOWANIE 
W rozdziale 80113 – DowoŜenie uczniów do szkół zmniejsza się plan wydatków o 
kwotę 5.000zł. 

• OCHRONA ZDROWIA 
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W rozdziale 85154 – Przeciwdziałanie alkoholizmowi zwiększa się plan dochodów o 
kwotę 10.000zł – środki otrzymane z Ministerstwa Pracy i Polityki Społecznej, 
jednocześnie zwiększając plan wydatków bieŜących o w/w kwotę na dofinansowanie 
zakupu wyposaŜenia świetlicy środowiskowej z programem socjoterapeutycznym. 

• POMOC SPOŁECZNA 
W rozdziale 85212 - Świadczenia rodzinne, zaliczka alimentacyjna oraz składki na 
ubezpieczenia emerytalne i rentowe z ubezpieczenia społecznego zwiększa się plan 
dochodów o kwotę 2.375zł, w tym: 800zł – zwrot nienaleŜnie pobranych świadczeń 
rodzinnych, 75zł – odsetki od nienaleŜnie pobranych świadczeń, 1.500zł – wpływy z 
tytułu zwrotu zaliczki alimentacyjnej. W rozdziale tym równieŜ zwiększa się plan 
wydatków o kwotę 875zł – zwrot do Pomorskiego Urzędu Wojewódzkiego 
nienaleŜnie pobranych świadczeń rodzinnych wraz z odsetkami. 
W rozdziale 85215 – Dodatki mieszkaniowe zmniejsza się plan wydatków o kwotę 
5.000zł. 

• KULTURA I OCHRONA DZIEDZICTWA NARODOWEGO 
W rozdziale 92109 – Domy i ośrodki kultury, świetlice i kluby zwiększa się plan 
wydatków bieŜących o kwotę 1.500zł. 

• KULTURA FIZYCZNA I SPORT 
W rozdziale 92605 – Zadania w zakresie kultury fizycznej i sportu zwiększa się plan 
dochodów o kwotę 660zł – wpływy od rodziców na realizację programu powszechnej 
nauki pływania, jednocześnie zwiększa się plan wydatków o w/w kwotę na ten 
program. 
W planie rozchodów zmniejsza się plan w § 963 -  Spłaty poŜyczek otrzymanych na 
finansowanie zadań realizowanych z udziałem środków pochodzących z budŜetu Unii 
Europejskiej o kwotę 45.000zł, jednocześnie zwiększa się plan w § 992 - Spłaty 
otrzymanych poŜyczek i kredytów o w/w kwotę. 
Więcej uwag nie wniesiono. 
 
Z-ca Przewodniczącego Rady Gminy Pan Ryszard Bolek zapytał, kto z 
radnych jest za przyjęciem przedstawionej uchwały. 
 
Uchwała Nr XIII/83/07 Rady Gminy Miłoradz z dnia 9 listopada 2007 roku 
w sprawie zmian w budŜecie gminy na rok 2007 (zm. V) w głosowaniu 
jawnym została przyjęta jednogłośnie. 
 
l. Z-ca Przewodniczącego Rady Gminy Pan Ryszard Bolek odczytał 
projekt uchwały w sprawie zmiany załącznika do Uchwały Nr VII/31/07 z dnia 
17 marca 2007r. w sprawie uchwalenia budŜetu Gminy Miłoradz na rok 2007 
(zmiana IV). 
Poinformował, Ŝe projekt uchwały był omawiany na wspólnym posiedzeniu 
komisji Rady Gminy. 
Uwag nie wniesiono. 
 
Uchwała Nr XIII/84/07 Rady Gminy Miłoradz z dnia 9 listopada 2007 roku 
w sprawie zmiany załącznika do Uchwały Nr VII/31/07 z dnia 17 marca 
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2007r. w sprawie uchwalenia budŜetu Gminy Miłoradz na rok 2007 
(zmiana IV) w głosowaniu jawnym została przyjęta jednogłośnie. 
 
m. Z-ca Przewodniczącego Rady Gminy Pan Ryszard Bolek odczytał 
projekt uchwały w sprawie powiadomienia osób pełniących funkcje publiczne o 
obowiązku złoŜenia oświadczeń lustracyjnych. 
Poinformował, Ŝe projekt uchwały był omawiany na wspólnym posiedzeniu 
komisji Rady Gminy. 
Uwag nie wniesiono. 
 
Uchwała Nr XIII/85/07 Rady Gminy Miłoradz z dnia 9 listopada 2007 roku 
w sprawie powiadomienia osób pełniących funkcje publiczne o obowiązku 
złoŜenia oświadczeń lustracyjnych w głosowaniu jawnym została przyjęta 
jednogłośnie. 
 
n. Z-ca Przewodniczącego Rady Gminy Pan Ryszard Bolek odczytał 
projekt uchwały w sprawie wyraŜenia zgody na likwidację środków trwałych 
znajdujących się w ewidencji Gminnego Zakładu Gospodarki Komunalnej w 
Miłoradzu. 
Poinformował, Ŝe projekt uchwały był omawiany na wspólnym posiedzeniu 
komisji Rady Gminy. 
 
Radny Pan Władysław Strąk zwrócił się z pytaniem, jaki agregat 
prądotwórczy chcemy zlikwidować. 
 
Wójt Gminy Tadeusz Biliński wyjaśnił, Ŝe jest to agregat prądotwórczy, który 
został wypoŜyczony dla Gospodarstwa Rolnego Bystrze. Jest to urządzenie 
energochłonne, które zostało przekazane gminie razem z maszyną do produkcji 
polbruku. Maszyna została skasowana, a w celu uporządkowania majątku w 
GZGK wnosi się o podjęcie kasacji wymienionego sprzętu w projekcie uchwały.  
 
Radny Pan Władysław Strąk zgłosił wniosek formalny, aby przegłosować 
kasację zespołu prądotwórczego zapisanego w uchwale w § 1 pkt d. 
 
Wniosek Radnego Pana Władysława Strąka o kasację zespołu 
prądotwórczego w głosowaniu jawnym został przyjęty 12 głosami za i 2 
głosami wstrzymującymi się. 
Więcej uwag nie wniesiono. 
 
Z-ca Przewodniczącego Rady Gminy Pan Ryszard Bolek zapytał, kto z 
radnych jest za przyjęciem przedstawionej uchwały ze zmianą. 
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Uchwała Nr XIII/86/07 Rady Gminy Miłoradz z dnia 9 listopada 2007 roku 
w sprawie wyraŜenia zgody na likwidację środków trwałych znajduj ących 
się w ewidencji Gminnego Zakładu Gospodarki Komunalnej w Miłoradzu 
w głosowaniu jawnym została przyjęta jednogłośnie. 
 
Radny Pan Tadeusz Majewski poprosił, aby w protokole umieścić zapis, Ŝe 
przyjęte na dzisiejszej sesji uchwały z nowymi stawkami podatkowymi były 
przedyskutowane i zaopiniowane na wspólnym posiedzeniu komisji Rady 
Gminy w dniu 7 listopada 2007 r.  
 
Ad. 9 
Wójt Gminy Pan Tadeusz Biliński w odpowiedzi na zapytania i interpelacje, 
poinformował, Ŝe Zarząd Dróg Powiatowych za pośrednictwem Starosty 
Powiatu Malborskiego jest informowany o ubytku w drodze między Mątwami 
Małymi a Mątwami Wielkimi. Ponadto informacja dotyczy bardzo złego stanu 
nawierzchni w drodze: Mątowy Wielkie – Miłoradz i Miłoradz – Pogorzała 
Wieś. Stwierdził, Ŝe z informacji jakie posiada starostwo nie podpisało umowy 
na odśnieŜanie dróg. 
W temacie spotkania wiejskiego z mieszkańcami Mątw Małych poinformował, 
Ŝe ustalono termin spotkania na 14 listopada o godz. 1500. 
Stwierdził, Ŝe zaproszenia na spotkania w sprawie Odnowy Wsi wysyłała 
dyrektor GOKiS i przekaŜe Pani dyrektor sugestię radnego. W temacie 
cieknącego dachu zostanie Pani dyrektor przekazana informacja i podejmie 
działania, aby zlikwidować przeciek, jednak tej naprawie muszą uczestniczyć 
wszyscy mieszkańcy tego domu.  
W sprawie dewastacji drogi na wał w Bystrzu zostanie poinformowany Zakład 
Rolny w Bystrzu, który będzie zobowiązany zlikwidować powstałe szkody. 
W temacie chodnika do bloku wielorodzinnego stwierdził, Ŝe w tym roku 
chodnik był czyszczony, ale mieszkańcy nie dbają o jego wygląd, w przyszłym 
roku przeprowadzi się remont tego chodnika. 
Zmiana decyzji w sprawie rezygnacji z zakupu sprzętu grającego na zakup 
dekodera do odbioru telewizji satelitarnej jest bardzo trudna, gdyŜ w takim 
wypadku rodzi się problem opłaty abonamentu za korzystanie z telewizji 
satelitarnej. Poinformował, Ŝe Ŝadna świetlica nie ma dekodera do odbioru 
telewizji satelitarnej. 
W sprawie Internetu stwierdził, Ŝe Marszałek Województwa Pomorskiego 
przyjął program, Ŝe w całym województwie będzie dostępny Internet dla 
mieszkańców. W obecnej sytuacji firmy, które sprawdziły moŜliwości 
podłączenia Internetu w Pogorzałej Wsi, stwierdziły, Ŝe brak jest moŜliwości do 
podłączenia tej usługi. 
Poinformował, Ŝe inwestycja kanalizacji sołectwa Pogorzała Wieś, jest ujęta w 
przyszłorocznym projekcie budŜetu. 
W sprawie drogi stwierdził, Ŝe na drogę do zakładu Rolnego w Pogorzałej Wsi 
jest opracowywana dokumentacja techniczna, koszt jej wynosi 17 tys. zł plus 
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VAT. Natomiast w sprawie drogi powiatowej do Miłoradza odbędzie się 14 
listopada spotkanie w starostwie. 
 
Ad. 10 
Wójt Gminy Pan Tadeusz Biliński poinformował, Ŝe jeŜeli rolnik otrzymał 
dofinansowanie na inwestycje, nie moŜe korzystać z ulgi w podatku rolnym. 
Informacja została wysłana do rolników, którzy otrzymali ulgi, gdyŜ Agencja 
Rynku Rolnego moŜe cofnąć przyznane dofinansowanie. 
 
Przewodniczący Rady Gminy Pani Katarzyna Kostrzewa – Rzoska 
poinformowała, Ŝe termin najbliŜszej sesji jest przewidziany na 15 grudnia, a 
termin wspólnego posiedzenia Komisji Rady Gminy ustalono na 4 grudnia godz. 
1500. 
 
Ad. 11 
Przewodniczący Rady Gminy Pani Katarzyna Kostrzewa – Rzoska ogłosiła 
zakończenie obrad oraz podziękowała za udział w obradach XIII Sesji Rady 
Gminy Miłoradz. 
 
 

PRZEWODNICZĄCY RADY 
 

Katarzyna Kostrzewa - Rzoska 


